
O vegetaci podél silnic
kraj pečuje příkladně. V
hodnocení společnosti
Arnika je na prvním
místě
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Krajská  správa  silnic  Libereckého  kraje  (KSS  LK)  mimo  jiné  pečuje  o  vegetaci  podél
krajských komunikací. Liberecký kraj se v roce 2019, kdy se uskutečnilo poslední statistické
měření, dokonce umístil  na prvním místě ve zprávě společnosti Arnika, která se zabývá
životním prostředím. Vloni kraj dokončil kompletní obnovu alejí na Frýdlantsku. Pokračuje i
v projektech na Novoborsku.   

„Jsem rád, že se nám postupně daří výrazně zlepšovat stav vegetace podél krajských silnic. Těší mě to
o to víc, jelikož jsme ještě před pěti lety nevycházeli v hodnocení některých ekologických organizací
zrovna nejlépe. Za start nového postoje k zeleni u krajských silnic považuji projekt Od zámku Frýdlant
po zámek Czocha, ve kterém se nakonec podařilo nastavit efektivní model přístupu k alejím a jejich
obnově. Proto jsme vyčlenili v rozpočtu kraje finanční prostředky ve výši přesahující 4 miliony korun,
které umožnily naší krajské správě silnic starat se o údržbu a obnovu zeleně víc než příkladně,“ uvedl
hejtman Martin Půta.

Během roku 2020 došlo k dokončení obnovy alejí  na Frýdlantsku.  Ošetřeno bylo 799 kusů
stromů  a  vysazeno  716  nových.  V  současné  době  probíhá  veřejná  zakázka  na  dalších
8 revitalizací v oblasti Novoborska, kde by mělo být do konce roku 2021 ošetřeno 593 kusů
dřeviny a vysazeno 673 nových stromů.

Současně jsou ve fázi  přípravy i  další  projekty na rekonstrukci  zeleně z vybraných oblastí
Libereckého kraje,  a  to  například na  silnicích v  Podještědí,  na  Turnovsku či  Maloskalsku.
Do konce roku 2021 by tam mělo dojít k ošetření 155 kusů stromů a výsadbě 579 nových,
převážně ovocných stromů.

„V trendu péče o aleje podél krajských silnic budeme i nadále pokračovat. Záleží nám nejenom na
jejich estetické hodnotě, ale praktickém využití. Stromy udržují krajinný ráz a přispívají k zadržování



vody. Řidiči se také během průjezdu alejemi nemusí obávat neočekáváných prudkých nárazů větru,
jelikož je stromořadí před nimi ochrání,“ dodal Jan Sviták, statutární náměstek hejtmana pro
resort dopravy.

V uplynulých letech vynaložil  kraj  na výsadbu nových a  ošetření  stávajících alejí  bezmála
17  milionů  korun,  výrazně  mu  v  tom  pomáhají  finanční  prostředky  z  evropských  fondů,
a to konkrétně z Operačního programu Životní prostředí. Jen na letošek to je 8,1 milionu korun.

Dosud se nových či ošetřených stromů dočkaly například alej Albrechtice–Vítkov, jírovcová alej
Kamenický Šenov – Slunečná či lipové stromořadí v Malé Skále. Kraj ve spolupráci s obcemi
ošetřil  také  alej  Karolíny  Světlé  v  Českém  Dubu,  Zámeckou  lipovou  alej  ve  Stvolínkách
a stromořadí ve Valteřicích v Krkonoších.

 


